
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde onsdag den 22/3 2023 kl. 17-19 i Huset Trøjborg 

Til stede: Eva, Niels Christian, Olav, Svend, Thomas, Troels-Henrik 

Afbud: Jane, Julie, Synnøve 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Den udsendte dagsorden blev vedtaget. 

 

3. Referat fra møde den 22/2 2023 underskrives 

Referatet var godkendt skriftligt og blev underskrevet. 

 

4. Formen på generalforsamlinger (Troels-Henrik)  

Bestyrelsen fortsatte diskussionen af, hvordan en generalforsamling kan være 

tiltrækkende for medlemmerne. Det rent foreningstekniske ved 

generalforsamlingen fungerer tilfredsstillende. Kan generalforsamlingen bruges til 

at vise, hvad fællesrådet har lavet i det seneste år; kan der være egentlig 

medlemsaktivitet på generalforsamlingen, fx i form af workshops om konkrete 

emner; kan vi fremme medlemmers lyst til at komme med forslag til fremtidig 

aktivitet og ændringer i bydelen? Det er fortsat også muligt at have oplæg udefra. 

Der blev ikke truffet faste konklusioner. Emnet rejses igen i efteråret frem mod 

generalforsamlingen i januar 2024. 

 

5. Markedsføring – fortsat fra 22/2 

(1) Kontingentbetaling med mobilepay er uforholdsmæssigt dyrt, da vi kun 

”sælger” et produkt, medlemskabet. I forbindelse med generalforsamlinger 

kan det være muligt at betale kontingent med mp til et privat telefonnummer, 

da både kontrol og dokumentation let kan sikres. 

 

(2) Der er lavet en oversigt over vores brug af sociale medier. Vores hjemmeside 

trænger til en opdatering (Julie og Niels Christian) om nødvendigt med køb af 

service. Blandt andet mangler en mere tydelig og gennemsigtig 

kontaktfunktion. 

 

(3) Oversigt over medlemmer den 23/3 blev omdelt (uden bagvedliggende data). 

Bestyrelsen vil arbejde på at få flere af medlemmerne i 2022 til at gentegne 

medlemskabet i 2023, og samtidig skal der arbejdes på at få nye medlemmer. 

 



(4) Flyeren for 2023 er trykt og skal bruges til information om fællesrådet. 

Herigennem skal det blandt andet forsøges at få flere medlemmer. Flyeren 

omdeles til butikkerne på Trøjborg. Der laves en uddelingsliste og opstilles 

grunde til at være medlem som forretning (Niels Christian). Flyeren tages 

med til generalforsamlingen i Handelsstandsforeningen sidst i marts (Eva). 

 

6. Nyt fra aktivitetsområderne  

(1) Det Grønne Hjørne: Kochs Skole har også søgt Nordea-Fonden om ca. 1 mio. 

kr. Det er ikke til at forudse, hvordan fonden vil støtte de to ansøgninger i 

forhold til hinanden. Der laves et kaffearrangement for interesserede naboer 

(Eva). 

(2) Motionsløbet i Risskov finder sted den 25. juni. Huset Trøjborg har orienteret 

om det på en måde, så man må tro, at det næsten alene står bag det; det skal 

der rettes op på (Eva og Jane) 

(3) Plukkehaven Steen Billes Torv: Julie har på vegne af fællesrådet fået 10.000 

kr. fra Klimapuf-puljen til arrangementer mv. Flot. Der er datosat aktiviteter 

ved plukkehaven den 18/4 og den 14/4. 

(4) Trafikal fredeliggørelse: Der er aftalt borgermøde om Mobilitets 

tilbagemelding om økonomien i de forskellige forslag. Borgermødet skal 

prioritere blandt de realiserbare muligheder. Mødet finder sted den 16/5, kl. 

16-18 i Huset Trøjborg. 

 

7. Kommunen lige nu 

(1) I Byrådet og Teknisk Udvalg cirkulerer fortsat et forslag om at sikre 

biodiversitet ved arealers overgang fra landzone til byzone. Formålet er ved 

byggeprojekter at sikre mere biodiversitet ud over det, der er muligt på 

opholdsarealer på jorden. Forslaget må forventes endeligt besluttet. 

(2) Der er fremsat forslag om en gaderumsplan for City og Midtbyen. Der 

fokuseres på færre p-pladser og dermed mindre biltrafik, og samtidig lægges 

der op til ”mere liv i gaderne”. Det er uklart, hvordan dette forholder sig til 

fællesrådenes input til Vision for Midtbyen. Bliver næppe vedtaget. 

(3) Borgmesteren og to rådmænd er kommet med overvejelser om mindre biltrafik 

i Midtbyen. Spændende, men uklart hvordan det relateres til gennemførelse af 

Vision for Midtbyen, som pludselig virker glemt. 

(4) Der er høringsfrist for et revideret forslag til lokalplan 1178, Nørre Boulevard 

5. Trøjborg Fællesråd har tidligere sammen med Midtbyens Fællesråd uden 

succes foreslået, at arealet anvendes til at skabe bedre idrætsfaciliteter inden 

for Ringgaderne. Et relativt accepterende høringssvar overvejes. 

 

8. Netværk  

(1) Med Hjerte for Aarhus: Møde 21/3, hvor fællesrådet ikke havde mulighed for 

at deltage. Det blev blandt andet besluttet ikke at oprette en hjemmeside for 

netværket, men i stedet overveje et mappesystem, hvor forskellig information 

og viden kunne opbevares systematisk. 



(2) Midtbyforum har den 2/3 forespurgt rådmand Nikolaj Bang og Teknisk Udvalg 

om nogle overvejelser vedrørende indholdet i Planstrategi 2023 og 

fællesrådenes rolle i den samlede proces. Der er modtaget svar dateret den 

15/3, som stort set ikke forholder sig konkret til Midtbyforums henvendelse. Er 

sat på dagsordenen på netværkets næste møde den 23/3. 

 

9. Planstrategi 2023 

Kommunens plan er at sende et forslag til høring umiddelbart før sommerferien. 

Bestyrelsen drøftede kort de tre scenarier, og der var overvejende mest stemning 

for det tredje scenarie (spredt byvækst), som dog har/kan have visse mobilitets- 

og dermed klimaudfordringer. Kombination af elementer fra de tre scenarier er 

måske en mulighed. 

 

10. Mere grønt/skraldindsamling/affaldssortering 

Fællesrådet har sammen med andre fællesråd i Midtbyen støttet et høringssvar 

fra Aarhus Ø, der blandt andet foreslår, at alternativer til den valgte løsning for 

indsamling og sortering af affald overvejes i en åben proces. Udgangspunktet er 

større genbrug af affald. Det er formentlig sådan, at uanset den valgte 

indsamlingsmåde, vil der være forskellige holdninger til systemet. – Et par gange 

om året er der privat arrangeret indsamling af affald på Trøjborg, så initiativer i 

den retning fra fællesrådet er overflødigt. 

 

11. Eventuelt 

Der var intet under eventuelt. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


